
RG.0002.2.2024                                 

P R O T O K Ó Ł  NR II/2024 

 
SESJI RADY GMINY KRZYŻANÓW 

 
ODBYTEJ W SALI GMINNEGO OŚRODKA KULTURY I SPORTU  

W KRZYŻANOWIE W DNIU 28 CZERWCA 2024 ROKU 
 
 

Obecni: 

- 14 radnych według załączonej listy obecności(nieobecny Łukasz Maciejewski),   

- 26 sołtysów (3 radnych pełni funkcję sołtysa),      

- pracownicy Urzędu Gminy Krzyżanów: Tomasz Jakubowski – Wójt Gminy, Emilia Widawska – Skarbnik 

Gminy, Maciej Kucharski – Mecenas. 

  

Listy obecności radnych, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy Krzyżanów i osób 

zaproszonych stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do nin. protokołu.  

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Czekaj o godzinie 12.00 otworzył II sesję Rady 

Gminy. Przywitał radnych, Wójta Gminy Tomasza Jakubowskiego wraz z pracownikami, 

Mecenasa Macieja Kucharskiego oraz sołtysów. Stwierdził, że zgodnie z listą obecności 

aktualnie na sali obrad obecnych jest 14 radnych, co wobec ustawowego piętnastoosobowego 

składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Złożenie ślubowania przez radnych. 

4. Raport o Stanie Gminy Krzyżanów za 2023 rok: 

a) rozpatrzenie Raportu o Stanie Gminy Krzyżanów za 2023 rok, 

b) debata, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów. 

5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Krzyżanów i sprawozdania 

z wykonania budżetu gminy za 2023 rok oraz udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2023 

rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Krzyżanów i sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok,  
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b) przedstawienie Uchwały Nr V/99/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 28 maja 2024 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta 

Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu za 2023 rok, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Krzyżanów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok, 

e) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Krzyżanów wg stanu na 

dzień 31 grudnia 2023 roku, 

f) przedstawienie opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2023 rok, 

g) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w 

sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzyżanów o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2023 rok, 

h) dyskusja, 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2023 

rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

wykonania napraw cząstkowych dróg powiatowych oraz wykonania przycinki fitosanitarnej 

drzew w pasach dróg powiatowych na terenie gminy Krzyżanów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

utrzymania porządku i czystości dróg powiatowych na terenie gminy Krzyżanów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy 

Krzyżanów na lata 2024-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Krzyżanów dla działek o nr ewid. 1 i 2 obręb 

geodezyjny Malewo.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Planu ogólnego gminy 

Krzyżanów”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Wałach Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Krzyżanowie, wchodzącej w skład Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w 

Krzyżanowie oraz zmiany Statutu. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej im. Ireny Kosmowskiej w Kaszewach Dwornych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Krzyżanowie.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej im. prof. Władysława Szafera w Kterach. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. prof. Władysława Szafera 

w Kterach. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr XXII/227/2018 Rady Gminy 

Krzyżanów w sprawie udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, dla których nie ustalono 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz nauczycielom realizującym w 

ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 

obowiązkowym wymiarze godzin. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzyżanów 

na lata 2024-2027. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2024 rok.  

21. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej. 

22. Przyjęcie protokołu nr I/2024 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 7 maja 2024 r.    

23. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 

24. Wolne wnioski i informacje. 

25. Zmiany składów osobowych komisji stałych Rady Gminy Krzyżanów. 

26. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Nikt z radnych nie zgłosił propozycji zmian porządku obrad. 
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Ad. 3. Złożenie ślubowania przez radnych. 

Przewodniczący W. Czekaj -  w tym punkcie radni nieobecni na pierwszej sesji: Katarzyna 

Kostecka i Przemysław Szałamacha złożą ślubowanie. Po wyczytaniu nazwiska proszę o 

potwierdzenie złożenia ślubowania słowem „ślubuję”. Informuję, że po słowie „ślubuję” można 

dodatkowo wypowiedzieć zdanie: „Tak mi dopomóż Bóg”.  Proszę wszystkich o powstanie.  

Odczytam teraz rotę ślubowania: 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, 

  ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować  godnie,  

  rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej  

  gminy i jej mieszkańców.”     

- pani Katarzyna Kostecka - ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg,  

- pan Przemysław Szałamacha – ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg.  

Dziękuję. Gratuluję i stwierdzam, że objęliście państwo mandat radnego Rady Gminy 

Krzyżanów.  

Proszę usiąść. 

 

Ad. 4. Raport o Stanie Gminy Krzyżanów za 2023 rok: 

Raport o Stanie Gminy Krzyżanów za 2023 rok stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

a) rozpatrzenie Raportu o Stanie Gminy Krzyżanów za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z Raportem zapoznali się na posiedzeniach 

Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Wójt Gminy Tomasz Jakubowski – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni sołtysi, 

Raport, co prawda, był omawiany na Komisjach, ja może króciutko powiem o stanie Gminy, o 

2023 roku, co się zadziało, w takich najważniejszych punktach, wymienię może inwestycje 

takie najważniejsze, najbardziej istotne. O wszystkich środkach finansowych nie będę mówił, 

bo trzeba by było mówić może cały dzień, najważniejsze tylko przypomnę. W ubiegłym roku 

Gmina Krzyżanów zrealizowała następujące zadania: usunięcie i unieszkodliwienie wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Krzyżanów. Mówimy o tzw. eternitach z gospodarstw 

rolnych. Na to pozyskaliśmy środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska środki 

w wysokości 100.130 zł. Całość zadania opiewała na kwotę 120.757,13 zł. Dzięki temu, że 

postaraliśmy się o te środki, usunęliśmy z terenu gminy ponad 206 t wyrobów zawierających 
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azbest. W ramach pozyskanych środków z Rządowego Funduszu Polski Ład, Gmina  

zrealizowała zadanie inwestycyjne w zakresie zaprojektowania, jak również modernizację 

infrastruktury drogowej na ternie gminy, gdzie były wykonane konstrukcje jezdni, poboczy, 

rowy przydrożne. Koszt zadania wynosił 5.676 tys. zł. Wykonawcą była Spółka PRD z Kutna. 

Ta inwestycja  była dokonana na długości prawie 14 km bez paru metrów w miejscowościach 

następujących: Wały-Siemienice, Kaszewy-Kolonia, Kaszewy Dworne, Kaszewy Tarnowskie, 

Julianów, Micin, Łęki Górne, Krzyżanówek, Krzyżanów – Parcel, Marcinów, Wyręby 

Siemienickie, Wojciechowice Duże. Również w ubiegłym roku zostało wykonane 3.800 m 

dróg gruntowych. Z kolei z innych środków za kwotę 733 tys. zł  i to były środki, które były 

wydatkowane na zakup destruktu, który był tutaj z drogi 92 pozyskiwany. Udało się w ten 

sposób zrobić bez mała 4 km dróg, utwardzić drogi gruntowe tym destruktem. W ubiegłym 

roku również wybudowaliśmy drogę gminną w miejscowości Kaszewy Dworne za kwotę 314 

tys. zł. Zaprojektowano, jak również rozbudowano nasze  oświetlenie uliczne, 

zmodernizowane. Wcześniej były lampy sodowe. Zmodernizowano je, są teraz ledowe. Koszt 

całkowity inwestycji, to 2.892 tys. zł. Z programu Polski Ład udało nam się pozyskać 2.250 

tys. zł. Ta modernizacja jeszcze trwa. To, co mogliśmy, to już te lampy zostały wymienione. 

Natomiast jeszcze zostało częściowe dowieszenie nowych lamp. Chodzi tutaj o 22 szt. nowych 

punktów świetlnych w miejscowości Zawady, Wojciechowice Duże, Wojciechowice Małe, 

Goliszew, Kaszewy-Kolonia, Pawłowice, Stefanów, Krzyżanów, jak również będzie 

dobudowanych nowych 29 słupów, na których będą nowe punkty świetlne. Mówię dlatego, że 

będzie, ponieważ tutaj są przygotowane dokumenty, projekt jest zrobiony na każdy ze słupów 

i te słupy będą posadowione w miejscowościach Zawady, Wojciechowice Duże, 

Wojciechowice Małe, Goliszew, Kaszewy-Kolonia, Kaszewy Kościelne, Siemienice. 

Myślimy, że całkowite zakończenie inwestycji będzie w okolicach października, listopada tego 

roku. W ubiegłym roku również rozpoczęliśmy i trwała budowa na rzece Bzurze mostu w 

Siemienicach. Pozyskaliśmy środki z funduszy Polski Ład na kwotę 1.958 tys. zł. Całkowity 

koszt po przetargu wyniósł nas 2.845 tys. zł. Termin zakończenia jest przewidziany na marzec 

2025 roku. W ubiegłym roku również udało się pozyskać środki finansowe, jak również 

wybudować, praktycznie w ciągu roku, wybudować Przedszkole Gminne 5-oddziałowe dla 125 

dzieci w wieku od 3 do 5 lat. Przedszkole zlokalizowane jest, jak państwo wiecie, w centrum, 

w Krzyżanowie. Ponadto w ramach programu „Maluch Plus” zostały przygotowane, utworzone 

24 miejsca opieki nad dziećmi w wieku do lat 3. Cały koszt przedszkola, to była kwota 6.709 

tys. zł. Następną inwestycją, na które były pozyskane środki i były wykonane, to były takie 

drobne inwestycje w kilku naszych sołectwach: w sołectwie Julianów remont przydrożnej 
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kapliczki, w sołectwie Rustów też remont kapliczki, w sołectwie Rybie zakup krzyża 

przydrożnego, w sołectwie Władysławów remont kapliczki. I na to były pozyskane środki z 

Urzędu Marszałkowskiego. Łączny koszt realizacji wszystkich tych projektów, to 60 tys. zł. To 

pokrótce takie najważniejsze inwestycje, które udało się zrobić dla dobra nas wszystkich, 

naszych mieszkańców, całej naszej społeczności. To tyle, dziękuję. Może jeszcze króciutko 

powiem o stanie finansowym Gminy. Na 31.12.2023 r. mieliśmy pożyczkę z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska, która była dwa lata wcześniej zaciągnięta na Stację 

Uzdatniania Wody w Kterach w kwocie 2.609 tys. zł. Pożyczka ta była, jest umarzalna do 30%. 

Mówię, że jest, ponieważ ona w ostatnim roku spłaty będzie umorzona w tych 30%, jak również 

pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na zakup ciągnika z kosiarką i to 

było bodajże w 2019 roku zaciągnięte – kwota 184 tys. zł. Też ona w ostatnim roku spłaty 

będzie umorzona. W sumie pożyczek mieliśmy na koniec 2023 roku 2.793 tys. zł. Natomiast 

stan środków na rachunkach naszych bankowych gminnych opiewał na kwotę 7.900.945 zł. 

Dziękuję.   

 

b) debata. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś spośród z państwa chciałby zabrać głos?  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – po zakończeniu debaty nad Raportem o Stanie 

Gminy Krzyżanów za 2023 rok, proszę radnych o głosowanie w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

„Za” udzieleniem wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów głosowało 14 radnych, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących”.    

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – stwierdzam, że uchwała Nr II/13/2024 w sprawie 

udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów została podjęta bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady Gminy, tj. 14 głosami „za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 6  do nin. protokołu. 
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Wójt Gminy T. Jakubowski – chciałbym serdecznie podziękować całej Radzie za to udzielone 

wotum zaufania. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Krzyżanów i 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok oraz udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy za 2023 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Krzyżanów i sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za 2023 rok.  

Sprawozdanie finansowe Gminy Krzyżanów stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2023 rok stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

Skarbnik Gminy Emilia Widawska - budżet gminy Krzyżanów na 2023  rok  został uchwalony 

przez Radę Gminy Krzyżanów uchwałą Nr XL/311/2022 z dnia 29  grudnia 2022 r. Dochody 

budżetu gminy na 2023 r. zostały zaplanowane w kwocie 30.411.557,00 zł, w tym: dochody 

bieżące w wysokości 17.884.789,00 zł, dochody majątkowe w wysokości 12.526.768,00 zł. 

Wydatki budżetu gminy na 2023 r. zostały zaplanowane w kwocie 33.512.513,00 zł, w tym: 

wydatki bieżące w wysokości 17.416.158,00 zł, wydatki majątkowe w wysokości  

16.096.355,00 zł. W 2023  roku  zaplanowano przychody w wysokości 3.591.916,00 zł i 

rozchody w wysokości 490.960,00 zł. Po zmianach plan przychodów na dzień 31 grudnia  2023 

r. wyniósł  3.170.507,16 zł, w tym: przychody jednostek samorządu terytorialnego z 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z 

rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 

wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach – 134.662,50 zł, przychody z 

zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym – 416.684,00 zł, nadwyżki z lat 

ubiegłych – 2.619.160,66 zł. Po zmianach plan rozchodów na dzień 31 grudnia 2023 r. wynosił  

416.684,00 zł z tytułu spłat kredytów i pożyczek. Na dzień 31 grudnia 2023 roku stan 

zadłużenia wynosił 2.793.640,00 zł. Na dzień 31 grudnia 2023 roku plan dochodów wynosił 

37.332.191,34 zł, w tym: dochody bieżące – 23.472.224,33 zł, dochody majątkowe – 

13.859.967,01 zł. Wykonanie dochodów ogółem na dzień 31 grudnia 2023 r. wynosiło 

35.055.407,12 zł,  tj. 93,90 %   w tym: dochody bieżące wykonano w kwocie 24.326.765,91 zł 

tj. w 103,64 %, dochody majątkowe wykonano w kwocie 10.728.641,21 zł tj. w 77,41 %. Plan 

wydatków po zmianach na dzień 31 grudnia 2023 roku wynosił 40.086.014,50 zł, a wykonanie 

wydatków wynosiło 33.781.456,52 zł, co stanowi 84,27 % planu, w tym: wydatki bieżące na 

plan 21.249.759,33 zł zostały wykonane w kwocie 18.933.014,20 zł, co stanowi  89,10  % 

planu, wydatki majątkowe na plan 18.836.255,17 zł zostały wykonane w kwocie 14.848.442,32 
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zł, co stanowi 78,83 % planu. Stan środków na rachunkach bankowych gminy na dzień 31 

grudnia 2023 roku wynosił:  rachunek budżetu –  7.900.945,46 zł, w tym: część oświatowa 

subwencji ogólnej na miesiąc styczeń  2024  r. – 248.038,00 zł, rachunek sum depozytowych –  

606.212,40 zł, rachunek funduszu świadczeń socjalnych –  4.535,36 zł.  

Następnie Skarbnik Gminy E. Widawska przedstawiła inwestycje, które zostały wykonane w 

2023 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni ze sprawozdaniem zapoznali się również na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze uwagi, zdania? 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

b) przedstawienie Uchwały Nr V/99/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 28 maja 2024 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu 

Wójta Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu za 2023 rok. 

Uchwała Nr V/99/2024 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

Skarbnik Gminy E. Widawska przedstawiła Uchwałę Nr V/99/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 28 maja 2024 roku w sprawie opinii o 

sprawozdaniu Wójta Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu za 2023 rok. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej zaopiniował pozytywnie z uwagą sprawozdanie Wójta 

Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu za 2023 rok.    

 

c) dyskusja. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

dyskusji? 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Krzyżanów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj odczytał treść projektu uchwały, a następnie poddał 

pod głosowanie.    

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 10 do nin. protokołu. 
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Uchwała Nr II/14/2024 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Krzyżanów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok została podjęta 

jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

e) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Krzyżanów wg stanu 

na dzień 31 grudnia 2023 roku. 

Informacja o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z informacją zapoznali się na posiedzeniach 

Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - panie Wójcie, proszę bardzo. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko tutaj powiem, bardziej dla sołtysów odnośnie tej 

informacji. Wartość środków trwałych oczywiście w dużym stopniu zwiększyła się w stosunku 

do roku poprzedniego, do lat poprzednich, ponieważ sporo tych środków pozyskanych zostało 

wbudowanych w nasze działki, nasze nieruchomości. Tak więc wszystkie grunty, budynki, 

lokale, drogi, urządzenia techniczne czy środki transportu mają wartość na dzień 31.12.2023 r. 

75.018.846 zł. Jeżeli chodzi o wykaz nieruchomości stanowiących własność Gminy, 

praktycznie on się nie zmienił. Ilość działek, ja nie będę czytał poszczególnych nieruchomości, 

bo jest ich bez mała 100 działek różnych ewidencyjnych, w każdym razie, może powiem o 

nieruchomościach, które są oddane w użytkowanie wieczyste, tj. nieruchomość w 

Krzyżanówku dla Urzędu Miasta 9, prawie 10 ha, w Konarach nieruchomość 0,26 ha. Następna 

też w Konarach 0,79 ha, w Kaszewach Kościelnych 1,84 ha. Z takich nieruchomości oddanych 

w użytkowanie wieczyste 12,63 ha dochód jest w sumie 4.077 tys. zł na dzień 31.12.2023 r. 

Jeżeli chodzi o wykaz nieruchomości sprzedanych, też mamy taką pozycję, były dwie 

nieruchomości sprzedane. W Marcinowie swego czasu, jak państwo pamiętacie, co niektórzy, 

może już kilkanaście lat temu był robiony przetarg na sprzedaż działki po punkcie czerpalnym 

wody. Tam była cena zdecydowanie mniejsza. W ubiegłym roku tą działkę Gmina spieniężyła 

– 0,11 ha za kwotę 54.500 zł. I sprzedaliśmy jedno mieszkanie w Kterach, lokal mieszkalny w 

budynku nr 65 za kwotę 4.700 zł. Także, tak wygląda mienie komunalne w Gminie Krzyżanów. 

Dziękuję.        
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję bardzo.  

 

f) przedstawienie opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2023 rok. 

Opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej stanowią załączniki nr 13 i 14 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj  przedstawił opinię oraz wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Krzyżanów z dnia 11 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu gminy Krzyżanów za rok 2023. 

 

g) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzyżanów o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2023 rok. 

Uchwała Nr V/135/2024 stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj  przedstawił Uchwałę Nr V/135/2024 Składu   

Orzekającego   Regionalnej   Izby  Obrachunkowej  w  Łodzi  z dnia 17 czerwca 2024 roku w 

sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzyżanów o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2023 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Łodzi nie zgłosił zastrzeżeń do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzyżanów o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2023 rok.   

 

h) dyskusja. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

dyskusji? 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 

2023 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj poprosił o głosowanie w sprawie  udzielenia 

absolutorium.   

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

„Za” udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za rok 2023 głosowało 14 

radnych, „przeciw” 0 radnych, „wstrzymujących” 0 radnych.   
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – stwierdzam, że uchwała Nr II/15/2024 w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2023 rok została podjęta bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady Gminy,  tj. 14 głosami „za”. Dziękuję. Panie 

Wójcie, proszę przyjąć gratulacje. Po raz kolejny bardzo dobry wynik.    

Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 

sołtysi, chciałbym podziękować serdecznie za udzielone absolutorium, za jednogłośnie 

udzielone absolutorium, za tą dobrą współpracę z Radą Gminy Krzyżanów z poprzednią, z tą. 

Z całego serca wam dziękuję za zrozumienie, za dobrą współpracę. Również serdecznie 

chciałbym podziękować wszystkim państwu sołtysom też za dobrą współpracę, bo to ułatwia 

pracę Wójta, pracę pracowników Urzędu Gminy Krzyżanów. Także, nie ukrywam, że się 

bardzo cieszę, a najbardziej się cieszę z absolutorium, które było 7 kwietnia dokonane, gdzie 

wszyscy mieszkańcy mi tego absolutorium udzielili, poparli mnie w tych wyborach. Także, z 

całego serca wszystkim mieszkańcom również dziękuję za tą dobrą współpracę, za 

zrozumienie, za wszystko to, co nas, że tak powiem, spotykało i znaleźliśmy wspólny język. Z 

całego serca wszystkim państwu dziękuję. Starałem się i staram zawsze, jak już podejmę się 

czegoś, to wykonywać jak najlepiej i tak się starałem, i pewnie będę szedł tą drogą też, żeby ta 

moja praca była jak najlepsza dla dobra naszej gminy. Jednocześnie chciałbym podziękować 

wszystkim pracownikom Urzędu Gminy za współpracę, za pomoc w realizacji tych naszych 

wspólnych zamierzeń, uchwał, inwestycji. Bardzo dziękuję panu Mecenasowi, który tutaj z 

nami jest. Wszystkim państwu z całego serca dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję bardzo.  

 

Radni otrzymali przed sesją projekty wszystkich uchwał – stanowią one załączniki nr  18, 19, 

20, 21, 22, 23, 24, 25, 26, 27, 28, 29, 30, 31 i 32 do nin. protokołu. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości gruntowej. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   
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Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem. Państwo radni znają zagadnienie. Było 

omówione, wszystkie uchwały były omawiane na Komisjach. Natomiast dla sołtysów 

króciutko powiem, że tą uchwałą wyrażamy zgodę na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej. Te nieruchomości, to są dwie działki o pow. 0,38 ha w miejscowości Zawady, obręb 

Wojciechowice. Te działki są pod drogami. Na tą chwilę są to drogi gruntowe. Po tej uchwale 

Gmina będzie mogła przejąć te drogi bezpłatnie i w przyszłości wykonać, utwardzić te drogi z 

porządną kanalizacją deszczową tak, żeby  ułatwić poruszanie mieszkańcom. Był rok bodajże 

2022, gdzie sporo deszczu jednorazowo spadało, gdzie ci mieszkańcy naprawdę nie mogli 

dojechać do swoich domostw. Myślę, że tutaj pomoc Gminy się należy, żeby zrealizować tą 

inwestycję. To tyle, dziękuję.  

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 33 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/16/2024 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 34 do nin. protokołu. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

wykonania napraw cząstkowych dróg powiatowych oraz wykonania przycinki 

fitosanitarnej drzew w pasach dróg powiatowych na terenie gminy Krzyżanów  

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj -  radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi ze strony państwa radnych?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem też odnośnie tej uchwały. Tą uchwałą 

umożliwiamy Gminie naprawę poboczy przy drogach powiatowych, jak również umożliwiamy 

Gminie przycinkę fitosanitarną drzew, które są posadzone w pasie drogi powiatowej, ponieważ, 

jak państwo widzicie, drogi mamy niezłe. Przez Gminę są budowane już w sumie od 2015 roku, 

od prawie 10 lat, ale już w niektórych miejscach te pobocza  posiadały. Już jest duża różnica 

miedzy rantem  asfaltu a poboczem. Dlatego, no, nie chcielibyśmy, żeby one pękały te asfalty, 
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żeby się degradowały. Dlatego też, chcemy uzupełnić poziom tego pobocza, wyrównać. 

Jednocześnie też, jak państwo sami widzicie, te drzewa, które są rosnące wzdłuż dróg 

powiatowych, to są drzewa już leciwe, obłamują, konary lecą na drogę. Stwarza to bardzo duże 

niebezpieczeństwo. Zgłaszamy do Powiatu, prosimy, ale nie ma skutku. No, co, Powiat nam 

mówi wprost: mamy drogi ubezpieczone, jak się coś stanie, to będziemy myśleć. No, myślę, że 

nie tędy droga i należy troszkę zapobiec nieszczęściu, bo jak taki konar by spadł na  samochód, 

to, no, z całym szacunkiem, ale mógłby zabić. Dlatego też, w trosce o naszych mieszkańców, 

nie robimy tego dla Powiatu, tylko robimy dla naszych mieszkańców. Chcemy taką uchwałę 

podjąć, żeby naprawić te pobocza, żeby tą przycinkę dróg, drzew przy drodze powiatowej 

zrobić. To tyle.  

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 35 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/17/2024 w sprawie przejęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

wykonania napraw cząstkowych dróg powiatowych oraz wykonania przycinki fitosanitarnej 

drzew w pasach dróg powiatowych na terenie gminy Krzyżanów została podjęta jednogłośnie, 

tj. 14 głosami „za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 36 do nin. protokołu. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

utrzymania porządku i czystości dróg powiatowych na terenie gminy Krzyżanów.  

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – ta uchwała umożliwia Gminie legalne, formalne wycinanie dróg 

powiatowych, poboczy, rowów przydrożnych wzdłuż dróg powiatowych. Ta wycinka, która 

trwa teraz, trwa przy drogach gminnych i powiatowych. Dlatego też, musimy taką uchwałę 

podjąć, żeby było to zalegalizowane. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 
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Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 37 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/18/2024 w sprawie przyjęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

utrzymania porządku i czystości dróg powiatowych na terenie gminy Krzyżanów została 

podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.    

Uchwała ta stanowi załącznik nr 38 do nin. protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 

Gminy Krzyżanów na lata 2024-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – taką uchwałę musimy podjąć, żeby wykonać tą Strategię 

Rozwoju Gminy Krzyżanów, ponieważ ta Strategia Rozwoju Gminy Krzyżanów jest 

niezbędnym dokumentem, ażeby z kolei wykonać Plan ogólny. Także, taką Strategię musimy 

wykonać maksymalnie do końca 2025 roku. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 39 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/19/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy 

Krzyżanów na lata 2024-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji została podjęta jednogłośnie, tj. 14 

głosami „za”.    

Uchwała ta stanowi załącznik nr 40 do nin. protokołu. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Krzyżanów dla działek o nr ewid. 1 i 2 obręb 

geodezyjny Malewo. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 



15 
 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko tylko powiem, że tą uchwałą umożliwiamy lokalizację 

instalacji odnawialnych źródeł energii na tych działkach w Malewie. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 41 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/20/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Krzyżanów dla działek o nr ewid. 1 i 2 obręb 

geodezyjny Malewo została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 42 do nin. protokołu. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Planu ogólnego 

gminy Krzyżanów”. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?    

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko też powiem, że ta uchwała jest podyktowana 

obowiązkiem ustawowym. Gmina musi podjąć taką uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia 

„Planu ogólnego”, bo gdybyśmy nie podjęli takiej uchwały, wówczas byśmy mieli 

zablokowane jakiekolwiek możliwości procesu budowlanego na terenie gminy. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 43 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/21/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Planu ogólnego gminy 

Krzyżanów”  została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 44 do nin. protokołu. 
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Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Wałach Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Krzyżanowie, wchodzącej w skład Gminnego Ośrodka Kultury i 

Sportu w Krzyżanowie oraz zmiany Statutu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?    

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem też. Propozycja podjęcia tej uchwały 

wypłynęła od pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu, a z tego względu, że ta Filia 

Biblioteczna w Wałach, tak krótko mówiąc, nie ma czytelników. Mamy zarejestrowanych tam 

12 czytelników, wypożyczeń jest w skali roku 12, 16. Pani Dyrektor stwierdziła, że nie ma 

sensu, mamy dobrze zorganizowaną bibliotekę w tym budynku, w GOKiS. Nie ma wielkiej 

odległości od Wałów tutaj do Krzyżanowa. Także, myślę, że jest bezzasadnym ponosić 

jakiekolwiek koszty, gdy nie ma takiej potrzeby. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj dodał, że Filia Biblioteczna zostanie zlikwidowana z 

dniem 1 sierpnia 2024 r. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 45 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/22/2024 w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Wałach Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Krzyżanowie, wchodzącej w skład Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w 

Krzyżanowie oraz zmiany Statutu  została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 46 do nin. protokołu. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej im. Ireny Kosmowskiej w Kaszewach Dwornych. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji z uzasadnieniem. Czy są jeszcze głosy, uwagi?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 



17 
 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko też powiem. Ta uchwała dotyczy likwidacji Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Kaszewach Dwornych. Oczywiście 

dwie następne uchwały są mówiące o likwidacji też Zespołu Wychowania Przedszkolnego w 

Krzyżanowie i w Kterach. Jak państwo wiecie, mamy pobudowane przedszkole z prawdziwego 

zdarzenia. W tych placówkach w Kaszewach Dwornych, w Krzyżanowie, jak również w 

Kterach nie mamy dzieci. Dlatego też, podejmujemy taką uchwałę w celu likwidacji tych 

przedszkoli, Zespołów Przedszkolnych. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 47 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/23/2024 w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej im. Ireny Kosmowskiej w Kaszewach Dwornych została podjęta 11 

głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 48 do nin. protokołu. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Krzyżanowie. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 49 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/24/2024 w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Krzyżanowie została podjęta 13 głosami 

„za” przy 1 głosie „wstrzymującym”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 50 do nin. protokołu. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej im. prof. Władysława Szafera w Kterach. 
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 51 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/25/2024 w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej im. prof. Władysława Szafera w Kterach została podjęta 13 głosami „za” 

przy 1 głosie „wstrzymującym”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 52 do nin. protokołu. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. prof. Władysława 

Szafera w Kterach. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem. Tą uchwałą zamykamy szkołę w Kterach. Jak 

dobrze państwo pamiętacie, w ubiegłym roku, w miesiącu czerwcu, na koniec czerwca było 8 

dzieci, które zostały w tej szkole. Rodzice tych dzieci zadzwonili do mnie, umówili się i 

poprosili, żeby przenieść te dzieci do szkoły w Krzyżanowie, żeby zorganizować im dowóz. 

Tym samym, została ta szkoła bez żadnego dzieciaka. Na tą chwilę też nie ma żadnych dzieci. 

Dlatego też, likwidujemy tą szkołę. Kurator Oświaty wyraził pozytywną opinię w przedmiocie 

zamiaru likwidacji w/w szkoły. Dziękuję. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 53 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/26/2024 w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. prof. Władysława 

Szafera w Kterach została podjęta 11 głosami „za” przy 3 glosach „wstrzymujących”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 54 do nin. protokołu. 
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Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr XXII/227/2018 Rady Gminy 

Krzyżanów w sprawie udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, dla których 

nie ustalono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz nauczycielom 

realizującym w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem, że tą uchwałą określamy 25-godzinny 

maksymalny wymiar czasu pracy dla nauczycieli przedszkola pracujących z grupami 6-letnimi 

i dziećmi młodszymi. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 55 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/27/2024 zmieniająca uchwałę Nr XXII/227/2018 Rady Gminy Krzyżanów w 

sprawie udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, dla których nie ustalono 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz nauczycielom realizującym w 

ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 

obowiązkowym wymiarze godzin została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 56 do nin. protokołu. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości gruntowej. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   
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Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko też powiem. Ta uchwała umożliwia nam przejęcie 

działki nr 57 o pow. 0,38 ha w Łękach Kościelnych, w Łękach Majątek. Ta działka jest 

położona przy stawie w Łękach. Kiedy będziemy mogli przejąć tą działkę, możemy 

zagospodarować staw pod kątem rekreacyjnym. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 57 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/28/2024 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 58 do nin. protokołu. 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krzyżanów na lata 2024-2027. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy E. Widawska. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 59 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/29/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krzyżanów na lata 2024-2027 została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 60 do nin. protokołu. 

 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, pytania do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   
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Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy E. Widawska. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 61 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr II/30/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2024 rok została 

podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 62 do nin. protokołu. 

 

Ad. 21. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej. 

Ocena stanowi załącznik nr 63 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z oceną zapoznali się na posiedzeniach 

Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do oceny?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Ad. 22. Przyjęcie protokołu nr I/2024 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 7 maja 

2024 roku. 

Protokół nr I/2024 sesji Rady Gminy Krzyżanów był wyłożony do wglądu przed sesją w biurze 

Rady. 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 64 do nin. protokołu. 

Protokół nr I/2024 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 7 maja  2024 roku został 

przyjęty jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

 

Ad. 23. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 

23a. sprawozdanie z działalności między sesjami Wójta Gminy. 

Sprawozdanie z działalności od dnia 08.05.2024 r. do dnia dzisiejszej sesji złożył Wójt Gminy 

T. Jakubowski.   
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23b. sprawozdanie z działalności między sesjami Przewodniczącego Rady Gminy. 

Sprawozdanie z działalności od dnia 08.05.2024 r. do dnia dzisiejszej sesji złożył 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Czekaj. 

 

Ad. 24. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

tym punkcie? Nie widzę. Pan Mecenas zgłaszał. Proszę bardzo panie Mecenasie. 

 

Mecenas Maciej Kucharski – panie Przewodniczący, szanowni państwo radni, szanowni 

państwo sołtysi, pozwoliłem sobie zabrać głos z tego względu, że jak państwo już wiecie, bo 

temat był wałkowany przez szereg miesięcy, „Powiatowe Życie Kutna” drukowało artykuły, w 

których wyrażało się nieprzychylnie zarówno o osobie pana Wójta, o panu Przewodniczącym, 

o mojej osobie. Doszło nawet do sytuacji, w której red. Andrzej Stelmaszewski, mam nadzieję, 

że nas ogląda, złożył doniesienie do Prokuratury. W wydaniu gazety z 14 maja br. wyrażał 

przekonanie, że pomimo wyników demokratycznych wyborów, gdzie państwo wybraliście  

zarówno pana Tomasza Jakubowskiego na kolejną kadencję jako Wójta Gminy, jak i państwa 

radnych, którzy siedzą tutaj dzisiaj przy stole, pan red. Stelmaszewski, przytoczę dosłownie 

cytat, stwierdził „być może korektę wyborów w Gminie Krzyżanów prowadzi Prokuratura 

Rejonowa Łódź-Bałuty, która po złożonych przez nas przymusowo prawnych wniosków 

wszczęła własne postępowanie 17 listopada 2023 roku”. Proszę państwa, chciałem państwa 

oficjalnie poinformować, że 30 kwietnia 2024 roku Prokuratura Rejonowa Łódź-Bałuty wydała 

postanowienie o umorzeniu śledztwa w sprawie mającego miejsce w okresie od lipca 2018 do 

września 2023 w Łodzi, to jest raczej pomyłka, nadużycia uprawnień oraz niedopełnienia 

obowiązków przez funkcjonariuszy publicznych w osobach Wójta Gminy Krzyżanów, 

Przewodniczącego Rady Gminy Krzyżanów oraz Radcy Prawnego Gminy Krzyżanów, 

polegających na nierzetelnym gospodarowaniu finansami Gminy poprzez niewłaściwe 

prowadzenie postępowań przetargowych dotyczących zakupu i sprzedaży nieruchomości oraz 

niezasadne przyznanie Wójtowi nagród jubileuszowych, odmowie usunięcia awarii przyłącza 

wodociągowego  na nieruchomości należącej do Marka Konarzewskiego oraz Jadwigi 

Konarzewskiej, a także  na nieprawidłowym i nieobiektywnym prowadzeniu posiedzeń Rady 

Gminy oraz wydawaniu uchwał sprzecznych z obowiązującymi przepisami prawa, czym 

działano na  szkodę interesu prywatnego […] oraz […], oraz interesu publicznego Gminy 

Krzyżanów, tj. czyn z art. 231 § 1 Kodeksu Karnego, wobec stwierdzenia, że czyn nie zawiera 

znamion czynu zabronionego. Proszę państwa, pozwolę sobie odczytać jeszcze uzasadnienie 
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do tego postanowienia, bo ono tak naprawdę wyjaśni chyba wszystko państwu. Być może panu 

red. Stelmaszewskiemu również. 

 

Mecenas M. Kucharski odczytał treść uzasadnienia do postanowienia, podpisane przez 

Prokurator Magdalenę Marszałek. 

 

Mecenas M. Kucharski – proszę państwa, krótki komentarz. Przez szereg miesięcy byliście 

państwo epatowani w tych artykułach stwierdzeniem, że Wójt działa nieprawnie, że ja działam 

nieprawnie. W wielu tych artykułach, nawet w ostatnim, który się ukazał kilka dni temu, pan 

red. Stelmaszewski zarzuca mi, że jestem, uwaga, cytuję: „nieprawnym radcą prawnym Urzędu 

Gminy w Krzyżanowie”. Proszę państwa, mam przyjemność współpracować z państwem. Za 

dwa dni minie dokładnie półtora roku, bo od 1 stycznia 2023 r. i przez te blisko półtora roku 

współpracy nikt poza oczywiście arbitralnym stwierdzeniem  pana red. Stelmaszewskiego i 

jedną wypowiedzią jednego mieszkańca na sesji 6 kwietnia ub.r. państwo, którzy byli wtedy 

radnymi i sołtysami pewnie sobie to przypominają, żaden z organów  nadzoru, żaden z organów 

kontroli nie zarzucił ani Wójtowi, ani Gminie, ani mnie, że  moje działania tutaj w Gminie w 

oparciu o umowę, którą mam zawartą z Gminą są nieprawidłowe, a ja nie jestem uprawnionym 

do tego, by  reprezentować państwa jako adwokat, podkreślam, bo tutaj, pan red. Stelmaszewski 

często powołuje się w tych artykułach, jak państwo, mam nadzieję, niektórzy czytaliście, na 

doradztwo łódzkich prawniczek, to wielokrotnie tam pada, że według łódzkich prawniczek, 

które doradzają red. Stelmaszewskiemu. No, jeżeli są takie, takowe prawniczki faktycznie, to 

powinny rozróżniać rzecz podstawową, że są różne zawody prawnicze: sędzia, prokurator, 

radca prawny i adwokat. Ja od 20 lat, od 2004 roku wykonuję zawód adwokata w prywatnej 

kancelarii. Nie jestem radcą prawnym. Tutaj również nie jestem zatrudniony na stanowisku 

radcy prawnego, bo nie mógłbym być zatrudniony. Umowa, którą mam z Gminą dotyczy 

obsługi prawnej. Moja Kancelaria obsługuje od strony prawnej Gminę Krzyżanów i w związku 

z tym, wszelkiego tego typu stwierdzenia, czy jestem prawnym czy nieprawnym, pan red. 

Stelmaszewski niech zachowa dla siebie. Natomiast, robienie z tego publicznego zarzutu jest 

po prostu co najmniej nieprzyzwoite i tylko przez różnicę wieku, która dzieli mnie i pana red. 

Stelmaszewskiego nie użyję mocniejszych słów. Proszę państwa, chciałbym również, ponieważ 

z ostatniego wydania gazety można odnieść wrażenie, że pan red. Stelmaszewski, uwaga, na 

szczęście, kończy swoją działalność redakcyjną i prawdopodobnie gazeta „Powiatowe Życie 

Kutna” w tym kształcie jak dotychczas nie będzie już wydawana, to chciałbym jeszcze odnieść 

się do kilku kwestii, ponieważ nie chciałbym, aby pozostały one bez komentarza z mojej  
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strony, bo dotyczy to mojej osoby jako osoby, która działa tutaj z państwem razem i na państwa 

rzecz. Otóż, kilkakrotnie pan red. Stelmaszewski powoływał się na swoją dobrą pamięć i 

wskazywał na to, że rzekomo podczas tej sesji, która miała miejsce 6 kwietnia 2023 roku, gdzie 

doszło do pewnej wymiany zdań pomiędzy mną, a byłym wójtem tej gminy i też radnym swego 

czasu, mieszkańcem Pawłowic, nie będę mówił imienia i nazwiska, wszyscy państwo wiecie o 

kogo chodzi, że miałem podczas tej mojej wypowiedzi powoływać się na znajomości w 

łódzkich sądach i w ten sposób pan red. Stelmaszewski próbuje tłumaczyć pewne 

rozstrzygnięcia łódzkich sądów, które zapadają zarówno w sprawach przeciwko panu 

Bogdanowi W., jak i w sprawach przeciwko samemu panu red. Stelmaszewskiemu, bo tak, jak 

napisałem państwu w Biuletynie Informacyjnym Gminy Krzyżanów w ostatnim numerze, toczą 

się postępowania zarówno z oskarżenia  pana Wójta, mojego oskarżenia, jak również z 

oskarżenia pana Przewodniczącego Rady. I otóż, w wydaniu gazety z 14 maja pan red. 

Stelmaszewski napisał taki fragment, cytuję: „to najprawdopodobniej potwierdza słowa 

mecenasa, adwokata Macieja Kucharskiego, który na sesji Rady Gminy Krzyżanów 6 kwietnia 

2023 roku nieprawnie chełpił się, że cytuję z pamięci: mam 30 lat praktyki prawniczej i dobre 

znajomości w łódzkich sądach”. Proszę państwa, jak państwo radni wiecie, od 2018 roku Gmina 

ma obowiązek nie tylko przeprowadzać sesje online, czyli z dostępem bezpośrednim  dla 

odbiorców, ale ma również obowiązek przechowywać  nagrania z sesji od 2018 roku. W 

związku z tym, gdyby pan Andrzej Stelmaszewski jako, nazwijmy to rzetelny dziennikarz, a do 

tego zobowiązuje go art. 12 Prawa prasowego, zadał sobie trud odtworzenia sesji, która 

znajduje się na YouTube, wystarczy tylko wpisać: sesja Rady Gminy Krzyżanów 6 kwiecień 

2023, całą sesję można odsłuchać. Wówczas by przekonał się i odświeżył swoją pamięć, bo 

niestety go mocno zawiodła, ponieważ w trakcie tej sesji i dyskusji z panem […] nie użyłem 

nigdy żadnego sformułowania na ten temat, że mam jakiekolwiek znajomości w łódzkich 

sądach. Pozwoliłem sobie wypisać dokładnie treść mojej wypowiedzi w tym zakresie, to są 

dosłownie dwa zdania, więc pozwolę państwu je przytoczyć. To jest ten fragment, cytuję: 

„panie prawniku magistrze […], niech pan posłucha, co do pana mówią, bo jak pan zabierał 

głos, to ja panu nie przerywałem, nie krzyczałem, a to się teraz proszę pana nagrywa i za chwilę 

będzie pan miał kolejną sprawę. Jak pan chce chodzić po sądach, to proszę pana, ja całe życie 

chodzę po sądach, 30 lat, bo 30 lat jestem aktywnym prawnikiem i wie pan, chętnie się z panem 

pospotykam, bo wie pan, zobaczymy jak prawnik z prawnikiem przed sądem sobie 

porozmawia”. Koniec cytatu. Jeżeli z tego cytatu można snuć stwierdzenie, że mam znajomości 

w łódzkich sądach, no, to nie wiem na czym bazuje pan Andrzej Stelmaszewski, ale po prostu 

państwa okłamuje, okłamuje wszystkich czytelników gazety „Powiatowe Życie Kutna” i robi 
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to w sposób w pełni świadomy. To nie jest kwestia złej pamięci, bo ja rozumiem, że jeżeli nie 

byłoby nagrań, nie byłoby protokołów, wtedy rzeczywiście sięgamy do swojej pamięci, ale 

wystarczy odrobina dobrej woli, aby zweryfikować swoją pamięć. Ja to zrobiłem, bo też nie do 

końca pamiętałem swoją wypowiedź. Ona trwa 23 min. podczas tej sesji. Można to sobie 

odtworzyć. To nie jest zbyt duży wysiłek, no, ale oczywiście pan Andrzej Stelmaszewski woli 

pisać, powiem wprost, bzdury i nieprawdy szkalując dobre imię innych osób, niż to 

zweryfikować przed napisaniem. Proszę państwa, chciałem również państwu powiedzieć, że 

pan Andrzej Stelmaszewski w swoich wypowiedziach, w szczególności w ostatnim artykule z 

19 czerwca nazwanym „Mój polityczny testament dla Wójta Gminy Krzyżanów Tomasza 

Jakubowskiego, Rady Gminy Krzyżanów”, rozumiem, do państwa, z Wiesławem Czekajem na 

czele, Wójta, a zarazem nieprawnego radcy prawnego Gminy Krzyżanów od 2023 roku Macieja 

Kucharskiego. Proszę państwa, pozwolę sobie krótko odnieść się do kilku kwestii, dlatego że 

pojawiają się w nich tzw. półprawdy. Tylko, że dla każdego prawnika i myślę, że dla państwa 

również, jeżeli ktoś mówi pół prawdy, a drugie pół prawdy nie mówi, no, to ostatecznie mówi 

nieprawdę. Także, niestety, takie sformułowanie muszę użyć, bo to, co robi pan Andrzej 

Stelmaszewski w tej gazecie po prostu jest, no, co najmniej niestosowne. Proszę państwa, 

prawdą jest, że w sprawie dotyczącej oskarżenia prywatnego pana Wójta i mojej osoby 

przeciwko panu Stelmaszewskiemu, Sąd Rejonowy dla Łodzi-Śródmieścia w I instancji wydał 

postanowienie o umorzeniu tego dochodzenia, o czym pan Stelmaszewski w tym artykule z 19 

czerwca pisze powołując się na fragmenty uzasadnienia tego postanowienia wydanego przez 

panią Sędzię Monikę Maciejewską. Tyle tylko, że pan Stelmaszewski w tym artykule nie 

napisał już rzeczy następnej, a mianowicie takiej, że tego postanowienia już nie ma, bo zostało 

uchylone przez Sąd Okręgowy w Łodzi rozpoznający zażalenie, które razem z panem Wójtem 

w tej sprawie złożyliśmy. Sąd uznał, że umorzenie sprawy przez Sąd I instancji było absolutnie 

nieuprawnione w świetle materiału dowodowego i sprawa wróciła do rozpoznania ponownego 

przed Sądem Rejonowym dla Łodzi-Śródmieścia w innej sprawie. To rozstrzygnięcie zapadło 

w maju. W związku z tym, 19 czerwca 2024 roku pan red. Stelmaszewski znał jego treść. 

Pytanie, dlaczego nie zamieścił tego w tym artykule? Lepiej było szkalować nas, że bezzasadnie 

go oskarżyliśmy, niż pochylić głowę, posypać popiołem i powiedzieć, no tak faktycznie, ale 

sprawa się toczy, tak? Tak samo, jak i druga kwestia, gdzie powołuje się na inne postanowienie 

sądu łódzkiego, który w sprawie pana Wójta przeciwko panu Stelmaszewskiemu przekazał 

sprawę do rozpoznania sądowi w Kutnie. Uwaga, tego postanowienia też już nie ma, też zostało 

uchylone, ponieważ sąd w Kutnie wszczął tzw. spór kompetencyjny w ramach którego Sąd 

Okręgowy w Łodzi uznał, że sądem właściwym do rozpoznania tej sprawy jest Sąd Rejonowy 
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dla Łodzi-Śródmieścia w Łodzi. I ta sprawa przed Sądem Rejonowym dla Łodzi-Śródmieścia 

w Łodzi będzie dalej kontynuowana. Wzmianki na ten temat w artykule nie ma, a pan Andrzej 

Stelmaszewski jako strona tego postępowania taki odpis postanowienia dostał, więc wiedział o 

tym. Pytanie, dlaczego o tym nie napisał? Ale to jest pytanie retoryczne, bo ja nie oczekuję 

odpowiedzi, bo mogę się domyślać dlaczego tak jest. Proszę państwa i wreszcie, już nie chcę 

państwa zanudzać, wreszcie rzecz ostatnia, ale moim zdaniem najważniejsza i pokazująca 

prawdziwe intencje red. Stelmaszewskiego. Otóż, pan red. Stelmaszewski w kilku artykułach 

wtedy, kiedy pisał o tym, że to my jak gdyby zmusiliśmy go do tego, żeby złożył doniesienie 

do Prokuratury, bo nie chcieliśmy zrealizować jego żądań. Napisał w ten sposób, że jeżeli te 

zarzuty okażą się bezpodstawne – on przeprosi. Cytuję fragment z tego artykułu z 19 czerwca: 

„jeżeli się mylimy, to z ubolewaniem przeprosimy”. Prokuratura umorzyła postępowanie. Więc 

ja mówię, sprawdzam panie redaktorze Stelmaszewski, sprawdzam w imieniu swoim, bo 

dotyczy to również mojej osoby, w imieniu pana Wójta, w imieniu pana Przewodniczącego, ale 

myślę również, że w imieniu wszystkich państwa radnych, oczekuję na przeprosiny red. 

Stelmaszewskiego za te wszystkie insynuacje, nieprawdziwe zarzuty, jakie przez półtora roku 

stawiał w tym swoim wydawnictwie. I podkreślam jeszcze raz na koniec, cieszę się i mam 

nadzieję, że  numer z 19 czerwca był faktycznie ostatnim numerem takiej gazet. Dziękuję. A 

jeszcze jedno, przepraszam, na koniec chciałem zacytować klasyka, więc zacytuję za klasykiem 

Kmicicem, pod adresem pana Stelmaszewskiego powiem w ten sposób: „kończ waść, wstydu 

sobie oszczędź”. Dziękuję.            

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – chciałem się odnieść tutaj do wypowiedzi pana Mecenasa. Ja 

myślę, że no, pan Mecenas ma rację. Wszyscy wiemy, którzy zasiadali w Radzie Gminy, którzy 

blisko byli tych, że tak powiem, artykułów, które pan Stelmaszewski pisał. Powiedzmy sobie 

wprost, dwa lata przed wyborami było to, że tak powiem, stworzone na potrzeby wyborów, 

ażeby Wójt Jakubowski nie był dalej Wójtem Jakubowskim, po prostu, musiało się panu 

Stelmaszewskiemu opłacać, że tak pisał. Był kilkakrotnie zapraszany na sesję Rady Gminy, 

ażeby zadał nam pytania bezpośrednio. Trzy razy był zapraszany i trzy razy nie przyjechał, nie 

chciał, dwa razy był zaproszony, dwa razy nie przyjechał. No, chyba nie chciał poznać prawdy, 

nie chciał usłyszeć. Pisał sobie, mimo że, myślę że miał inną świadomość. W każdym razie, 

zachowanie pana Stelmaszewskiego, już kiedyś mówiłem, poniżej krytyki. Ja myślę, że drodzy 

sołtysi i szanowni radni, szkoda naszego czasu, żeby dyskutować o takim panu, jak pan 

Stelmaszewski i może już zakończmy tą dyskusję. Mogę panie Przewodniczący dalej? 

Szanowni państwo, tak, jak mówiłem, w międzyczasie mieliśmy wybory do rad sołeckich, 
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wybory na sołtysów, ale też kilkoro sołtysów, 10 sołtysów skończyło swoją pracę. Dlatego też, 

myślę, że należy im się podziękowanie i chciałem ze swojej strony podziękować, poprosić 

panów, panie sołtysów, żeby no, przynajmniej stali, ponieważ chciałbym serdecznie 

podziękować paniom sołtys, pani sołtys jeszcze jedna tutaj, paniom sołtys, panom sołtysom za 

ich wieloletnią pracę, za pracę społeczną, za dobrą pracę, ponieważ są to społecznicy z krwi i 

kości, którzy naprawdę, znam ich i przez wiele lat bardzo dużo z siebie dawali dla dobra swoich 

mieszkańców, dla dobra swoich wiosek i chciałbym, żeby ci, którzy ich teraz zastępują, poszli 

w ich ślady. Naprawdę, nie chciałbym, żeby byli nie wiadomo jacy, chociaż tacy żeby byli, jak 

nasi sołtysi, którzy tutaj są, którzy ustępują. Z całego serca wam drodzy sołtysi dziękuję za 

wasz wkład, za trud, za poświęcenie, za wszystko to, co zrobiliście dla swoich mieszkańców, 

dla swoich sołectw, dla całej naszej gminy. Z całego serca państwu dziękuję. 

Następnie Wójt Gminy T. Jakubowski wręczył podziękowania oraz kwiaty pani Renacie 

Dębowskiej, pani Dorocie Szarej, pani Bożenie Popławskiej, panu Andrzejowi Lewickiemu, 

panu Ryszardowi Siudzie, panu Jarosławowi Sęczkowskiemu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – ja również, jeśli można, w imieniu radnych, dla 

państwa sołtysów, których piękna misja sołecka uległa zakończeniu, piękne podziękowania i 

szacunek za to, co  robiliście dla swojej społeczności. Dziękujemy również. 

 

Radna Aleksandra Walczak-Guzdraj – ja chciałam z takim wnioskiem wystąpić o usprawnienie 

nagłośnienia, bo czytamy w protokole, że wypowiedzi były mało słyszalne. Oczywiście online 

też miałam zgłoszenia, że było bardzo słabo słychać. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – ja myślę, że to jest kwestia pani radna tego, jak mikrofon 

trzymamy blisko twarzy, ponieważ, no, trzeba po prostu blisko twarzy trzymać, buzi, żeby nas 

było słychać i wówczas słychać, bo sam też przeglądam te nasze wypowiedzi, no i teraz wiem, 

że trzeba się pilnować, żeby mikrofon był blisko buzi. Także, to już nie od nas zależy, naprawdę 

nie od nas. 

 

Radna A. Walczak-Guzdraj – ja jeśli mogę, jeszcze dzisiaj akurat pani Emilii, no,  praktycznie 

ja tutaj  nie słyszałam. Tak na przyszłość. 

 

Radna Katarzyna Kostecka – dzisiaj została podjęta uchwała odnośnie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Kterach i mam takie pytanie do pana Wójta, czy wiadomo, co dalej stanie się 



28 
 

z tym budynkiem, czy będzie on w użytkowaniu naszej Gminy, czy trafi na sprzedaż, a jeśli 

tak, to czy będą takie same wytyczne, jak przy sprzedaży budynku po szkole podstawowej w 

Micinie, czyli, że będzie musiał być obiekt przekształcony też na placówkę edukacyjną? 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – z tego, co wiem, to nic nie wiadomo, ponieważ to Rada podejmuje 

decyzję, a nie słyszałem, żeby Rada nad tym pracowała, także, musimy poczekać. Jak radni się 

tym tematem zajmą, określą, czy to jest do sprzedania, czy to jest na nasze potrzeby gminne, 

no, czekam cały czas tutaj na, że tak powiem, propozycje ze strony Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – temat do omówienia na najbliższym posiedzeniu 

wspólnym Komisji Rady Gminy. 

 

Radny Przemysław Szałamacha – ja mam prośbę o uaktualnienie informacji zawartych  w 

Biuletynie Informacji Publicznej. Z tego, co widziałem, to na stronie widnieją nazwiska 

pracowników, którzy  nie mają już stosunków pracy z Urzędem Gminy. Ostatnie aktualności 

widnieją z 2013 roku. Cennik biletów za transport zbiorowy na terenie gminy również nie jest 

zaktualizowany. No i taka prośba, żeby to było może na bieżąco aktualizowane, no i żeby 

mieszkańcy mogli czerpać informacje z Biuletynu na bieżąco. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – dobrze, przejrzymy to i jeżeli tak jest, no, no trzeba poprawić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ze strony państwa radnych jeszcze są głosy? 

 

Radny P. Szałamacha -  widzę, pan sołtys chyba chce zabrać głos. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – w jakim temacie, jeśli mogę pana sołtysa spytać? 

Proszę bardzo. 

 

Sołtys sołectwa Pawłowice Dariusz Rudnicki – mam pytanie odnośnie funduszu sołeckiego. 

Wiemy, że była podjęta uchwała Rady Gminy o niewyodrębnieniu funduszu sołeckiego z 

budżetu Gminy. Była taka uchwała podjęta i trzeba ją uszanować, tylko chcemy wiedzieć jako 

nowi sołtysi Urzędu Gminy, jaka to jest kwota tego funduszu sołeckiego. 
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Wójt Gminy T. Jakubowski – nie wiem, czy pan sołtys wie dokładnie o co chodzi, ponieważ 

fundusz sołecki jest wyliczany na podstawie danej kwoty do każdej z osób zamieszkałych w 

danym sołectwie. Także, w każdym sołectwie są to bardzo różne kwoty. Zapraszam pana 

sołtysa do pani Skarbnik zaraz po sesji i pan sołtys się dowie, bo na sesji się pan nie dowie, bo 

nie mamy tutaj tych, że tak powiem, danych. Pan sołtys się dowie od pani Skarbnik, jaka to 

była kwota przewidziana  na 2024 rok. 

 

Salę posiedzeń opuścił radny Adam Baraniak. Od tej pory w sesji bierze udział 13 radnych.     

 

Pan D. Rudnicki – dobrze, dziękuję. Wiem, że jest wyliczany na podstawie wzoru i 

chcielibyśmy wiedzieć, jakie sołectwa poszczególne i jaką kwotą by mogły dysponować, jeżeli 

mają czym dysponować rzeczywiście, bo fundusz nie został wyodrębniony.  

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – to znaczy, no, nie wiem, czy się rozumiemy, bo widzę, że pan za 

bardzo nie wie chyba o co chodzi. Szanowny panie sołtysie, uchwała mówiąca o 

niewyodrębnieniu funduszu sołeckiego była podjęta na początku roku, jak ja pamiętam, tak, do 

końca marca mieliśmy podejmowaną taką uchwałę i teraz ta uchwała mówi o tym, że ten 

fundusz sołecki nie został wyodrębniony. Dzięki temu, że nie został wyodrębniony ten fundusz 

sołecki, mamy więcej środków finansowych w budżecie Gminy, dzięki którym realizujemy 

zadania bezpośrednio dla mieszkańców. To nie jest tak, że nie został wyodrębniony fundusz 

sołecki i Gmina sobie, no, nie wiem, zrobi z tego dożynki, czy sobie no, nie wiem, coś z tymi 

pieniędzmi, w inny sposób jakiś tam zagospodaruje nieracjonalny. Te pieniądze, które zostają 

niewyodrębnione zostaną, że tak powiem, zagospodarowane  też na pewno na zadania 

poszczególnych sołectw, na potrzeby naszych mieszkańców, na zadania statutowe Gminy 

Krzyżanów. 

 

Pan D. Rudnicki – panie Wójcie, rozumiemy się bardzo dobrze. Właśnie chodzi mi o te 

pieniądze, jaka to jest kwota… 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – właśnie mówię, jeżeli pan sołtys jest zainteresowany, zapraszam 

zaraz po sesji. Pani Skarbnik panu sołtysowi przedstawi. Zapraszam. 

 

Pan D. Rudnicki – dobrze, dziękuję.  
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję bardzo. Rozumiem, że nie ma więcej pytań. 

Wysoka Rado, przechodzimy do pkt 25.  

 

Ad. 25. Zmiany składów osobowych komisji stałych Rady Gminy Krzyżanów. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – informuję, jak wszyscy wiemy, dwoje z państwa 

radnych nie było obecnych na pierwszej sesji Rady Gminy i nie mogli być wybrani do komisji 

stałych Rady Gminy. W związku z tym, może alfabetycznie, zapytam panią Katarzynę 

Kostecką w jakiej komisji by pani chciała brać udział i to będzie przegłosowane.  

 

Radna K. Kostecka – Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – proszę o głosowanie w sprawie członkostwa pani 

Katarzyny Kosteckiej w Komisji Rewizyjnej: 

- 4 głosy „za” (radni: K. Kostecka, A. Przybysz-Krysińska, P. Szałamacha, A. Walczak-

Guzdraj), 

- 9 głosów „przeciw” (radni: W. Cholewa, W. Czekaj, T. Michałowski, B. Popławska, P. 

Stangreciak, S. Stawowski, W. Szwajewska, M. Ziębiński, T. Żydowo). 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – informuję panią, że nie uzyskała pani akceptacji 

Rady, jeśli chodzi o uczestnictwo w Komisji Rewizyjnej - „za” było 4 radnych, „przeciw” 9. 

W związku z tym, ponawiam pytanie, w jakiej innej komisji by pani chciała brać udział? Proszę 

się zastanowić. 

 

Radna K. Kostecka – w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – proszę radnych o głosowanie w sprawie powołania 

pani Katarzyny Kosteckiej do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Głosujemy, proszę bardzo:  

- 4 głosy „za” (radni: K. Kostecka, A. Przybysz-Krysińska, P. Szałamacha, A. Walczak-

Guzdraj), 

- 9 głosów „przeciw” (radni: W. Cholewa, W. Czekaj, T. Michałowski, B. Popławska, P. 

Stangreciak, S. Stawowski, W. Szwajewska, M. Ziębiński, T. Żydowo). 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – informuję panią Katarzynę Kostecką, że nie została 

wybrana w skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – „za” było 4 radnych, „przeciw” 9. 
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Ponawiam pytanie do pani radnej, są jeszcze dwie komisje. W której ewentualnie by pani 

chciała być członkiem? 

 

Radna K. Kostecka – Komisja ds. Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – rozumiem.  

 

Radny Włodzimierz Cholewa – panie Przewodniczący, szanowna Rado, z uwagi, że nie jestem 

w żadnej komisji stałej, zgłaszam swoją kandydaturę również do Komisji ds. Oświaty, Kultury 

i Sportu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – rozumiem, dziękuję. Wysoka Rado, głosujemy 

według kolejności zgłoszeń kandydatury do Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu. Głosujemy 

kandydaturę pani Katarzyny Kosteckiej: 

- 13 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – stwierdzam, kandydatura pani Kosteckiej Katarzyny 

do Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu została przyjęta jednogłośnie, 13 głosami „za”. Teraz 

będziemy głosować kandydaturę pana Włodzimierza Cholewy do tej samej Komisji ds. 

Oświaty, Kultury i Sportu. Proszę o głosowanie: 

- 9 głosów „za” (radni: W. Cholewa, W. Czekaj, T. Michałowski, B. Popławska, P. Stangreciak, 

S. Stawowski, W. Szwajewska, M. Ziębiński, T. Żydowo), 

- 4 głosy „przeciw” (radni: K. Kostecka, A. Przybysz-Krysińska, P. Szałamacha, A. Walczak-

Guzdraj). 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – stwierdzam, że pan Włodzimierz Cholewa został 

przyjęty, został członkiem Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu 9 głosami „za” przy 4 głosach 

„przeciw”. Pytanie, czy jeszcze ktoś by chciał być w Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu? 

 

Radny P. Szałamacha – zgłaszam swoją kandydaturę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dobrze. Proszę o uwagę. Proszę radnych o 

głosowanie kandydatury pana Przemysława Szałamachy do Komisji ds. Oświaty, Kultury i 

Sportu: 
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 - 4 głosy „za” (radni: K. Kostecka, A. Przybysz-Krysińska, P. Szałamacha, A. Walczak-

Guzdraj), 

- 9 głosów „przeciw” (radni: W. Cholewa, W. Czekaj, T. Michałowski, B. Popławska, P. 

Stangreciak, S. Stawowski, W. Szwajewska, M. Ziębiński, T. Żydowo). 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – stwierdzam, że pan Szałamacha Przemysław nie 

został członkiem Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu – „przeciw” było 9 radnych, „za” było 

4. Pytanie, czy do Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu jest jeszcze ktoś? Nie widzę. Proszę o 

uwagę. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały Nr II/31/2024 Rady Gminy Krzyżanów z dnia 28 

czerwca 2024 r. zmieniającą uchwałę Rady Gminy Krzyżanów  w sprawie powołania Komisji 

ds. Oświaty, Kultury i Sportu Rady Gminy Krzyżanów i określenia przedmiotu jej działania. 

Uchwała Nr II/31/2024 stanowi załącznik nr 65 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – przeczytana przeze mnie uchwała obejmuje 7 

członków aktualnej Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu. Teraz pytanie do pana Szałamachy, 

w jakiej komisji chciałby pan uczestniczyć? 

 

Radny P. Szałamacha - Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Rzemiosła i 

Usług. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy są jeszcze kandydatury do Komisji Rolnictwa, 

Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Rzemiosła i Usług? Nie widzę. Wobec tego, proszę radnych 

o głosowanie kandydatury pana Szałamachy do Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, 

Handlu, Rzemiosła i Usług: 

- 13 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – stwierdzam, że kandydatura pana Szałamachy 

Przemysława do Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Rzemiosła i Usług 

została przyjęta jednogłośnie, 13 głosami „za”. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały Nr II/32/2024 Rady Gminy Krzyżanów z dnia 28 

czerwca 2024 r. zmieniającą uchwałę Rady Gminy Krzyżanów  w sprawie powołania Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Rzemiosła i Usług Rady Gminy Krzyżanów i 

określenia przedmiotu jej działania. 
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – informuję, że zgodnie z tym co przeczytałem, w 

uchwale Nr II/32/2024 skład osobowy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 

Rzemiosła i Usług jest w składzie 5-osobowym, wcześniej przeze mnie przytoczonym. 

Dziękuję. Na tym żeśmy wyczerpali treść pkt 25. Przechodzimy do pkt 26.  

Uchwała Nr II/32/2024 stanowi załącznik nr 26 do nin. protokołu. 

 

Ad. 26. Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad o godz. 14.23 Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął sesję słowami: „zamykam II sesję Rady Gminy Krzyżanów”.   

 

Na tym protokół zakończono.                           

  

Protokołowała:                                                                     Obradom przewodniczył:    

D. Idziak                                                                         Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                  Wiesław Czekaj      

 

[…] – wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 902). 

Jawność wyłączyła: 

insp. D. Idziak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


